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Summary

        
c-AMP, c-GMP, HVA and 5 HIAA cerebrospinal fluid levels were investigated in 18 patients with subarachnoid haemorrhage (SAH).


        
The main findings in the acute stage after SAH were represented by a marked increase of c-AMP and 5 HIAA values, whereas HVA levels were only slightly higher.


        
In the chronic phase c-GMP levels turned out to be significantly increased, and were clearly related to intracranial hypertension. 5 HIAA and particularly HVA levels were decreased, probably due to the functional and anatomical lesion of the periventricular adrenergic structures, following the raised intracranial pressure.


      
        
Zusammenfassung

        
Die Liquorspiegel von c-AMP, c-GMP, HVA und 5HIAA wurden bei 18 Patienten mit subarachnoidaler Blutung (SAB) untersucht.


        
Die hauptsächlichen Befunde im akuten Stadium nach SAB war ein deutlicher Anstieg der c-AMP- und 5HIAA-Werte, während die HVA-Werte nur wenig erhöht waren.


        
In chronischen Stadium zeigten sich sie c-GMP-Werte signifikant erhöht mit deutlicher Abhängigkeit vom erhöhten Schädelinnendruck.


        
Die 5HIAA- und insbesondere die HVA-Spiegel waren erniedrigt, wahrscheinlich aufgrund funktioneller und anatomischer Schädigung der periventrikulären adrenergischen Strukturen als Folge des erhöhten Schädelinnendrucks.
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